
Protokół 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 15 grudnia 2008r. 
 
 
 
 
Komisja Rewizyjna działająca w pełnym pięcioosobowym składzie, zgodnie z 

ustalonym planem pracy omówiła gospodarkę wodno-ściekową – strategie i jej realizację. 
 
Poza członkami Komisji w posiedzeniu uczestniczył Wójt Gminy Bogdan Kemnitz oraz 

Kierownik Zakładu Komunalnego Marek Jabłoński. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Halina Michalak - Szczepaniak, która poinformowała o 

tematyce posiedzenia.  
Wójt poinformował zebranych, że na dzień dzisiejszy gmina nie poosiada dokumentu o 

nazwie strategia gospodarki wodno-ściekowej. Była jedynie koncepcja rozwiązywania 
problemów dot. gospodarki wodno-ściekowej. Zamiast oczyszczalni przyzagrodowych 
wprowadzono kanalizację przy pomocy kolektorów sanitarnych. Teraz wprowadza się sieć 
kanalizacji ciśnieniowej. W ramach tej koncepcji jest Aglomeracja Nagradowice i Tulce. 
Niestety gmina nie spełnia wymogów formalnych, żeby skorzystać z Regionalnego Programu 
Operacyjnego, ponieważ na 1 km kanalizacji nie przypada 120 mieszkańców. Dodał, że mimo 
wszystko wniosek został złożony. Kolejnym sposobem pozyskania funduszy jest Program 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. Niestety z tego programu można pozyskać jedynie 4 mln  zł. 
Kontynuował, że gmina nadal poszukuje innych sposobów pozyskania środków.  

Radny Urbaniak powiedział, że nierealnym jest spełnienie warunku dot. gęstości 
zaludnienia. 

Wójt powiedział, że gmina jest w Programie usuwania ścieków komunalnych, więc do 
2015 roku musi rozwiązać problemy związane ze ściekami.  

Radna Sznajder zapytała dlaczego nie zaprojektowano od razu kanalizacji ciśnieniowej. 
Wójt odpowiedział, że koncepcja dot. kanalizacji grawitacyjnej była wprowadzona w 

latach 90., kiedy ciśnieniowa nie była praktykowana. Jeżeli chodzi o przyzagrodowe to 
potrzebne jest zezwolenie na budowę. Kontynuował, iż gmina wybudowała oczyszczalnię 
ścieków w Nagradowicach. Obecnie jest konieczność jej dociążenie.  

Radna Sznajder zapytała o umowę z Aquanetem. 
Wójt odpowiedział, że w tej sprawie radni informowani są na bieżąco. Jeżeli chodzi o 

Centrum prowadzone są rozmowy dot. przedłużenia umowy. Zgodnie z planem odbędzie się 
spotkanie, jednak termin nie jest znany. Zaproponowano spotkanie 6 stycznia, jednak brak 
odpowiedzi. Nie ma idealnego rozwiązania problemu ścieków na terenie gminy. Brakuje 
oczyszczalni ścieków w Tulcach. W przypadku dalszej współpracy z Centrum mamy 
możliwość utworzenia spółki. Jeżeli chodzi o Aquanet to sprawa dot. zrzutu ścieków do ich 
instalacji. W przypadku Centrum gmina zobowiązana byłaby do kolejnych inwestycji, w 
przypadku Aquanetu jest możliwość współpracy i obustronnych inwestycji.  

Przewodnicząca Michalak – Szczepaniak powiedziała, że na spotkaniu z 
przedstawicielami Aquanetu padła informacja, że firma złożyła wnioski w celu pozyskania 
środków unijnych.  

Radna Sznajder powiedziała, że inwestycje Aquanetu prowadzone są przy współudziale 
gminy. 

Wójt powiedział, że jeżeli inwestycja będzie korzystna dla firmy wówczas ta wykona ją 
na swój koszt.   
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Radna Sznajder zaproponowała rozbudowę istniejącej oczyszczalni przy Centrum. 
Wójt powiedział, że potrzebne byłyby konsultacje społeczne.  
Radna Sznajder stwierdziła, że istniejąca koncepcja jest krótkoterminowa. 

Zaproponowała utworzenie nowej koncepcji obejmującej swoim zasięgiem także i inne 
obszary gminy, których nie obejmuje Aquanet. 

Wójt zgodził się, że można prowadzić dalsze dyskusje na ten temat, jednak konieczne są 
działania zmierzające do rozwiązania problemu. Mając od Aquanetu miejsce do zrzutu 
ścieków nie ma potrzeby budowy, na którą należałoby przeznaczyć znaczne fundusze.  

Radna Sznajder stwierdziła, że  wg obliczeń p. Bezlera koszt oczyszczalni wyniósłby 5 
mln. Dodała, że to niski koszt. 

Wójt powiedział, że brak funduszy na taką inwestycję. 
Przewodnicząca Michalak – Szczepaniak powiedziała, że gmina musi być 

skanalizowana do 2015 roku. 
Wójt potwierdził. Dodał jednak, że tylko w 80% gospodarstw domowych. 
Radny Urbaniak zapytał czy zwróciłby się koszt budowy oczyszczalni. 
Wójt odpowiedział twierdząco. Kontynuował, że gmina stara się pozyskać środki na 

inwestycje, ponieważ nie ma możliwości realizacji inwestycji z własnych środków. 
Poinformował, iż gmina powinna realizować swoje zadania we własnym zakresie, jednak nie 
zawsze jest to możliwe. Brakuje zarówno lokalizacji jak i funduszy na budowę oczyszczalni. 

Przewodnicząca Michalak – Szczepaniak powiedziała, iż ma nadzieję, że całe 
Gowarzewo zostanie skanalizowane. Zapytała czy zwodociągowanie na nowych terenach 
inwestycyjnych idzie zgodnie z planem. 

Pan Jabłoński odpowiedział twierdząco. 
Wójt dodał, iż są już plany dot. zwodociągowania na przyszły rok i częściowo na 2010r. 
Radna Sznajder zapytała czy będą jeszcze jakieś inwestycje w ramach programu 

unijnego. 
Wójt odpowiedział przecząco. 
Przewodnicząca Michalak – Szczepaniak zapytała o procedury konieczne do 

podłączenia gazu. 
Wójt odpowiedział, iż należy zgłosić się do zakładu gazownictwa. 
Radni nie mieli więcej pytań. Nie sformułowano żadnych wniosków. 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie. 
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